
 

 

Indkaldelse og Referat af skolebestyrelsesmøde  

onsdag den 19. april 2017 

 

Mødedato: onsdag den 19. april 2017 

Mødetid: 17.00 – 19.30 Skolen sørger for lidt at spise 

 

Mødested: Øster Farimagsgades Skole - lærerværelset 

Afbud: Axel, Louise, Laura, Kasper, Gunnvør 

Referent: Helene 

 

Dagsordenspunkt Indhold b O D Besl 

Fællessang 

/5.min 

 
    

1.  

Godkendelse af      

dagsorden./5 min 

Pkt. 6 – dele af punktet fremlægges ikke 

Dagsordenen blev godkendt 

x   x 

2.  

Godkendelse  

af referat 

Fremadrettet oplæses referatet og godkendes på mødet. 

 

Referatet blev godkendt 

x   x 

3.   

Elevrådet/ 

10 min     

     

Elevrådet har drøftet at 8. + 9. klasse godt vil have tider i 

boldburet. Dette tages op så det evt. kan ændres til næste 

skoleår. Oliver tager dette med til elevrådsmøde 

Der manglede bolde 

Elevrådet drøftede området bag boldburet og har nogle 

forslag til dette – evt. et nyt boldbur 

Man ønskede bolde aflåst indenfor igen – evt. at læreren har 

nøglen og låser op 

 

Elevrådet drøftede, at nogle elever fra 4. kl havde ytret 

ønske om at have fastelavn på skolen igen, men var glad for, 

at det var i KKFO’en. Kirsten påpegede, at det var 

væsentligt, at vi drøftede dette udspil. Hun påpegede 

ligeledes, at vi har indkaldt klubben til møde om dette. 

Kirsten tager elevrådets ønske med til dette..  

 x   

4.   

Fremlæggelse af 

Regnskab og 

prognose/HHB 

15 min 

Hans-Henrik fremlagde regnskabet for 2017 for skolen, der 

viser et overskud på 5,35%. Skolen må kun overføre 4% til 

næste budgetår. De resterende penge skal overføres til en 

omlægspulje, og vi skal søge om at få del i disse. 

Hans-Henrik påpegede, at der var nogle projekter, som 

x x x x 



 

 

Bilag   skolen vil kunne søge denne pulje til. Det drejer sig om 

600.000 kr, som kan søges. 

 

Overskuddet skyldes uforudsete midler, som blev tildelt 

skolen i slutningen af regnskabsåret. 

Der er brugt mere i drift (bl.a. el udgifter) og mindre i løn. 

Der er et overført overskud fra forrige år. 

 

Budgettet for fritidsordningen: 

Her går vi ud med et overskud. Dette skyldes en del 

bevillinger i runde 13 (jan. 2017). HHB har spurgt indtil 

hvad dette skyldes, men har ikke fået et svar på hvad 

pengene skal bruges til.  

 

Både skole og fritidsordning overskrider de 4%. 

5.  

Evaluering af 

principperne for 

skole/hjem 

samarbejdet. 

15 min  

Mogens og Steen 

  

I forlængelse af de afholdte forældremøder har der været lidt 

utilfredshed ift. afholdelsen af disse af forskellige årsager. 

Dette affødte en drøftelse af, om vi skulle revidere vores 

principper for skole/hjem samarbejdet.  Bl.a. en stramning ift. 

hvornår forældremøder afholdes – her lægges op til at dette sker 

efter kl. 17.00.  

Bestyrelsen ønsker en drøftelse af dette. 

Kontaktforældrene har udtrykt, at det  i nogle tilfælde ikke har 

været muligt at kunne mødes med lærerne ved ønske om dette. 

Mogens og Steen omformulerer ud fra drøftelserne et udkast til 

principperne, som sendes ud til næste møde. 

 

Input fra skolebstyrelsen: 

HHB foreslog, at forældrerådet i fritidsordningen evt. drøfter at 

denne har åben under forældremøderne om aftenen. 

Anne Marie påpegede, at lærerne har forhandlet hjem, at der 

netop gives tid til at afholde møde med kontaktforældrene. 

Ligeledes er forhandlet hjem, at næste år starter forældremøder 

tidligst fra kl. 17.00. 

Ligeledes præciserede Anne Marie, at det afsatte 

kontaktforældremøde næste år er forud for årets 2. forældremøde. 

Det første forældremøde planlægges af lærerne på årgangen, 

gerne i en dialog med kontaktforældrene. 

Kirsten udtrykte, at det kunne være hensigtsmæssigt, at der blev 

formuleret principper omkring afholdelse og rammen for 

forældremøder i 0.-3. kl. pga. uheldige erfaringer i år. 

Steen fortalte, at forældrene har udtrykt, at det kan være meget at 

bruge 1 time ud af 4 timer på året til fremlæggelser fra børnene. 

Der blev henstillet til, at børnenes fremlæggelser besluttes i en 

dialog mellem klassens lærere og forældregruppen. 

x 
 

x x 



 

 

Det blev påpeget, at rammerne for forældremødet sættes i et 

samarbejde og en dialog  ml. kontaktforældrene og årgangens 

lærere. Dette ønskede Kirsten blev skrevet ind i de nye principper, 

således at der sikres medindflydelse fra alle parter. 
 

Princippet omkring forældrebanken revideres, så det passer til den nye 

forældrebank. 

6. 

Undervisningens 

organisering/opstart på 

arbejdet med 

principper 

15 min 

AB og AF 

bilag  

  

Dette punkt er på for, at skolebestyrelsen på sigt kan udarbejde et princip 

for undervisningens organisering. 

 

Anne Marie orienterede om, at der er ingen ændringer i timetal for 

eleverne næste år på nær 5. årg. som får en ekstra times billedkunst 

næste år. 

Fagdage fastholdes. 

Som nyt har lærerne ønsket at 6 dage på et skoleår omveksles til særlige 

dage, hvor klasselærerne er på klassen hele dagen: dette gælder 1. 

skoledag, motionsdage, sidste skoledag før juleferien, elevrådets 

trivselsdag, innovationsdagen, sidste skoledag før sommerferien. Dette 

skal skolebestyrelsen godkende. 

 

Mogens forslog at disse dage kunne dække nogle af de fagdage, som var 

UU fagdag.  

Anne Marie påpegede at UU fagdagene dækker de timeløse fag, som 

også skal dækkes af skolen. 

 

Kirsten foreslog, at vi fremadrettet kiggede på principperne for 

understøttende undervisning. 

Anne Marie foreslog, at trivselsdagen kunne afsættes til fastelavn 

Det blev vedtaget at genlæse princippet for understøttende undervisning. 

 

Det blev vedtaget at de ønskede ”mærkedage” fastholdes. 

x 
 

x x 

7. 

Tilbagemelding 

Kvalitets og 

supportsamtale/ 

10 min KH 

 

bilag 

 

Kirsten fremlagde hvilke drøftelser, der havde været ml. områdeledelsen 

og skolens ledelse.  

I år havde skolens ledelse valgt ligeledes, at matematikvejleder og 

danskvejleder deltog, og HD som fag. 

 

Kirsten pointerede, at den anmærkning skolen har fået er elevfraværet. 

Planen er at dette skal nedbringes over de næste 3 år. 

Steen orienterede om den indsats omkring fravær, som Københavns 

Kommune fremlagde på det nylige dialogmøde. 

Kirsten opfordrede til, at skolebestyrelsen kunne være nysgerrige på 

fastholdelsen at grunddistrektets børn. 

 

Konklusionen blev at udviklingspunkterne er elevfravær og  

x x x  



 

 

8.  

Røgfri skoletid/Mogens 

AF/AL 

/10 min 

bilag 

Skydes til næste gang x   x     
 

 

 

9. 

Rundvisning FAB.Lab, 

PLC lasercutter mm. 

HO/15. min 

  

Skydes til næste møde. Evt. startes mødet med rundvisning.  

 

 

 

 

 

 

 

x x 
 

10.  

Orientering om seneste 

forældrerådsmøde – 

arealet bag ved 

boldburet/KB 10min 

Malene orienterede om forældrerådets forslag til det nævnte område. 

Forældrerådet mente det var oplagt at indrette området til et mere ”stille” 

område, da skolegården ofte appellere til mere aktive lege. 

Forældrerådet har haft for øje, at børnene er her mange timer i løbet af 

dagen. 

Kirsten orienterede om, at dette ligeledes faldt i god tråd med de tanker 

skolen har til området. Der er behov for et stilleområde i frikvartererne. 

Mogens henstillede til at man tænkte i den bedste løsning – hvor 

placeres de ønskede områder bedst. 

Der var en drøftelse ift., hvad der var mest behov for og 

hensigtsmæssigt. 

 

Den videre procedurer er nu at de indhentede tilbud skal drøftes af 

forældrerådet, og at der i skolebestyrelsen nedsættes en arbejdsgruppe. 

Hans-Henrik og Kirsten deltager i gruppen. Malene afklarer med 

baglandet. 

x x x  

  

   
x  

11. ”Værdiblomsten” 

tilbagemelding fra/KH, 

HO, AF og AL 

15 min  

Der er tilføjet og foretaget ændringer. 

Evaluering/revidering af værdiblomsten drøftes på næste 

betyrelsesmøde. 

x 
 

x  



 

 

12. 

Meddelelser: 

Tilbagemelding 

forældrecafe 

Dato for pædagogisk 

weekend: september/ 

10 min  

22. sept/23.sept. er der pædagogisk weekend for skolens 

personale. Temaerne er: 

Trivsel 

Lejrskoleprincipper 

Vores nuværende organisering 

Teambuilding 

   
 

13. 

Eventuelt 

Anne Therese foreslog, at vi afholdt en afsluttende middag 

igen i bestyrelsen. Det var der tilslutning til og mødet 

afkortes næste gange med en time. 

Koret holder afsluttende forårskoncert 

9. kl. får deres udtræksfag udmeldt på mandag 

Medarbejdernes trivselsundersøgelse er foretaget og denne 

drøftes. 

Anders meddelte at det er besluttet i Kommunen, at al mad 

til madkundskab skal indeholde 95% økologisk mad. 

   
 

Punkter til kommende 

møder: 

Rundvisning PLC/FAB LAB 

Røgfri skole 

Beslutning ift. nedsættelse af et arbejdsudvalg ift revidering 

og evaluering af værdiblomsten og processen omkring dette. 

 

Lejrskoleprincipper drøftes når der kommer et udspil fra 

skolen. 

Anvendelse af arealet bag boldburet skal drøftes på et 

skolebestyrelsesmøde når byggeriet i forbindelse med 

trappen er tilendebragt 

Meebook skal præsenteres på et bestyrelsesmøde når vi er 

kommet i gang. 

Elevfravær 

Skoleårets organisering  

 x   

 

 

 


